
Tolna Vármegye PRIMA közönségdíjasa 
lett a tamási Pántlika néptánc együttes

A Vállalkozók és Munkavál-
lalók Országos Szövetsége 
(VOSZ) Tolna Vármegyei 
Szervezete 2005 óta évről 
évre átadja a Tolna Várme-
gyei PRIMA díjakat.

PRIMA közönségdíjat 2014-től le-
het elnyerni, amelyet az AliscaBau 
Zrt. támogat. Közönségdíjra éven-
te három jelöltet neveznek kiemel-
kedő, értékmegőrző munkájukért. 
Idén a Pántlika néptánc együt-
tes volt az egyik jelölt a Szekszár-
di Madrigálkórus és a Bogyiszlói 
Hagyományőrző Egyesület mellett. 
Szavazni sms-ben lehetett október 
31-től november 6-án éjfélig a je-
löltekre, napi egyszer. - Nagy lel-
kesedéssel készültünk, hogy meg-
nyerjünk minél több támogatót a 
siker érdekében – mondta Berkesné 

Imre Erika, a Hagyományápolással 
Tamási Kultúrájáért Alapítvány el-
nöke. - Fiatal és fiatal felnőtt tánco-
saink vállalták a kampányterv meg-
valósítását: készült szórólap, plakát, 
rádióspot, rádió-riport, újsághirde-

tés, rengeteg videófelvétel, amely 
a Pántlikásokat és az ő munkáju-
kat mutatta be. Szülők, családtagok 
szerveztek, mozgósítottak, nyer-
tek meg szavazókat baráti körben, 
munkahelyeken, mondhatjuk, hogy 
mindenhol. Összefogott, megmoz-
dult az egész Pántlikás család, és 
összefogott az egész város, hogy 
hozzásegítsen bennünket a meg-
tisztelő közönségdíj elnyeréséhez. 
A díjkiosztó gálára november 8-án, 
Szekszárdon a Babits Kulturális 
Központban került sor. A gálára a 
régebbi díjazottak, az idén díjban 

részesülők, közönségdíjas jelöltek 
kaptak meghívást meghatározott 
létszámban. Az együttest tizenket-
ten képviseltük a rangos és elegáns 
rendezvényen. Nyugodt lelkiisme-
rettel mentünk, mert úgy éreztük, 

megtettünk minden tőlünk telhe-
tőt, de nem bíztunk abban, hogy 
a két nagymúltú csoportot ismer-
ve, mi vihetjük haza a díjjal járó 
Szmrecsányi Boldizsár szobrász ál-
tal megalkotott, egy stilizált íjászt 
ábrázoló bronz szobrot. A díjkiosz-
tó műsor végén került sor a közön-
ségdíj átadására. Felejthetetlen ma-
rad számunkra az a pillanat, amikor 
kimondták, hogy 2024-ben Tolna 
Vármegye PRIMA közönségdíjasa 
a tamási Pántlika néptánc együttes. 
A díjat művészeti vezetőnk, Kissné 
Kecskeméti Eszter vette át. A kö-

zös sikert együtt is megünnepeltük 
november 16-án a Tamási Művelő-
dési Központban, beszélgetéssel, já-
tékkal és természetesen tánccal, jó-
kedvű dalolással telt az este.
Ezúton is szeretnénk megköszön-

ni mindenkinek, aki szavazott ránk, 
támogatott bennünket, és így e ran-
gos elismerés a miénk lehetett! Kü-
lön köszönet jár Takács Botond 
táncosunknak és segítőinek, akik 
nagyon sok időt és munkát fektet-
tek abba, hogy mindenkihez eljus-
son a felhívás, és minél szélesebb 
körben megismerjenek bennünket!
Azóta egy újabb ünnepre készü-
lünk, december 22-én a rendez-
vénytéren az „Ünnepvárás” Tamási 
Advent 2024 programján láthatják 
a Pántlika néptánc együttes vala-
mennyi csoportját.

Filmzenéket hallgathatott a 
közönség

Ismét teltház előtt játszott a Ta-
mási Koncert-Fúvószenekar a 
művelődési központban. Ezút-
tal filmzenéket hallgathattak a 
jelenlévők, többek között a Ti-
tanic, a Forrest Gump, vagy a 
Volt egyszer egy vadnyugat dal-
lamai is felcsendültek. 

 ¬ 5. oldal
Új gazdaságpolitika, avagy 
mit eredményezhet számunk-
ra Trump megválasztása?

Ismert hazai külpolitikai elem-
ző tartott előadást Tamásiban. 
Új gazdaságpolitika című fóru-
mán Nógrádi György tekintet-
te át az amerikai, közel-keleti és 
európai változásokat. Az elnök-
váltásból Magyarország is profi-
tálhat.

 ¬ 3. oldal
Megjelent a 20. Tamási Kalen-
dárium

2005-ben jelent meg az első, és 
2024. november végén került ki 
a nyomdából a 20. Tamási Kalen-
dárium, amely szinte már kistér-
ségi kalendáriumnak felel meg, 
hiszen 28 település szerepel az 
Örményi János és Sógorka Péter 
által szerkesztett könyvben.

 ¬ 6. oldal

Advent vasárnapjain újra benépesül a Túrmezei Erzsébet rendezvénytér és a művelődési központ. A közelgő ünnepekre hangolódva min-
denki megtalálhatja a számára legmegfelelőbb programot: a kicsik kézműves foglalkozásokon vehetnek részt, a nagyobbakat színpadi mű-
sorok és kézműves vásár is várja, mindezt belengi a mézeskalács, a kürtőskalács és a forralt bor karácsonyi illata.                                       5. oldal
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Közösen készülünk az ünnepekreA tartalomból

Kissné Kecskeméti Eszter a Tolna Vármegyei Közgyűlés alelnökétől, 
Zsikó Zoltántól vehette át a díjatTizenketten örülhettek az átadó helyszínén az elismerésnek
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Fontos ügyekben születtek döntések
A legutóbbi képviselő-testületi üléseken több fontos napirendet is tárgyaltak a kép-
viselők, és több döntés is született. Szó esett a fürdőről, a városi adórendelet módo-
sításáról, és az alpolgármesterek feladatvállalásairól is. Mindezek részletéről a város 
polgármesterét, Porga Ferencet kérdeztük. 

 – A testület először is elfogadta a 
fürdő üzemeltetőjének, a Tamási 
Vagyongazdálkodó Kft-nek három-
negyed éves beszámolóját – kezdte 
a polgármester. - Az idei év egészé-
re vetítve a látogatók száma 55 ezer 
fő körül várható. Ez természetesen 
elmarad a teljes működéskor meg-
szokott számtól, de a tavalyinál 10 
ezer fővel így is több. Kicsit szomo-
rú, hogy a vendégek átlagosan csak 
15%-a tamási lakos. Jelenlegi hely-
zetben a fürdő saját bevételből nem 
tudja biztosítani a működését, ezért 
úgy döntöttünk, hogy a működte-
téshez szükséges forrásokat a város 
saját költségvetéséből, támogatás-
ként biztosítja a Vagyongazdálkodó 
Kft. számára. Ez az összeg idén kö-
zel 30 millió forint. Bár volt olyan 
ellenzéki képviselői javaslat, hogy a 
fürdőt a téli időszakban teljes egé-
szében zárjuk be, de a képviselők 
döntő többsége a részleges nyitva-
tartást támogatta, vagyis október-
től májusig, csütörtöktől vasárnapig 
tart nyitva a létesítmény. Ebben az 
időszakban a szaunavilág és a külső 
termál medencék üzemelnek. A be-
zárásnak véleményem szerint rossz 
üzenete lenne, és a nem működő 
fürdőnek is lenne kiadási költsé-
ge. Az üzemeltetésben jártas szak-
embereinket pedig nem szeretnénk 
szélnek ereszteni, mert őket pótolni 
nagyon nehéz lenne. 
• Sokan kérdezik, hogy áll jelen-
leg a fürdő helyreállítása? 
 – Ezen a fronton jelenleg három 

vasat tartunk a tűzben. Legfonto-
sabb cél, hogy a tűzeset okozta ká-
rokat rendezzük, azaz a fedett für-
dő épületét helyreállítsuk, hogy az 
teljes egészében működhessen. Itt 
jegyzem meg, hogy nemcsak a tűz 
okozott károkat, hanem az oltóvíz 
is, amelynek következtében nem-
csak a tetőszerkezetet kell rendbe 
hozni, hanem a medencék felüle-
teit, a gépészet és a légtechnika egy 
részét is. Hozzá kell nyúlni a gyó-
gyászati részleg is. A helyreállítás-
ra vonatkozó műszaki dokumen-
táció alapján nyílt közbeszerzési 
eljárást bonyolítottunk le, amelynek 
lezárását követően kivitelezési-épí-
tési szerződés megkötésére került 
sor a nyertes ajánlattevő céggel. A 
szerződés akkor lép érvénybe, ha 
a szükséges pénzügyi forrás ren-
delkezésre áll. A kivitelezővel jövő 
április közepéig van érvényes meg-
állapodásunk. Nem mondtunk le 
arról a célunkról sem, hogy a kültéri 
fürdőt, vagyis a strandot teljes egé-
szében felújítsuk, sőt, új élményele-
mekkel bővítsük ki. Még a tűzeset 
előtt elkezdődött ennek a résznek 
a tervezése, előkészítése, amelyre 
a Magyar Turisztikai Ügynöksé-
gen keresztül forrást is kaptunk. A 
két évvel ezelőtti közbeszerzési el-
járásunk pályázó híján eredményte-
len lett, de újra kiírtuk az eljárást, és 
ezúttal több cég is adott ajánlatot. 
Ebben az esetben is megkötöttük a 
szerződést a legjobb ajánlatot adó 
kivitelezővel. Nyilván itt egy ma-
gasabb, négy milliárd forintos ösz-
szegről van szó, amelynek a meg-
szerzéséről nem tettünk le. Kedvező 

fejlemény, hogy a novemberben az 
Építésügyi és Közlekedési Minisz-
térium szakemberei a helyszínen 
tekintették meg a fürdő épületét. Ez 
azért is fontos, mert műszaki oldal-
ról ők tesznek javaslatot a helyreál-
lítás, vagy a felújítás, esetleg mind-
két projekt támogatására.
• És mi a harmadik vas?
 – A fürdő strand részének leggyen-

gébb pontja műszaki szempontból a 
nagymedence. Az idei nyáron már 
nem is tudtuk a látogatók rendel-
kezésére bocsájtani. TOP Plusz pá-
lyázat keretében nyílik hamarosan 
lehetőség ennek a medencének és 
közvetlen környezetének teljes fel-
újítására. Ez a lehetőség akkor lehet 
érdekes, ha a külső rész teljes felújí-
tására most még nem lesz lehetősé-
günk. 
• Szó esett a helyi adókról is, 
ezekkel kapcsolatosan milyen 
döntés született?
 – Igen, az ülés másik fontos napi-

rendi pontja a város adórendele-
tének módosítása volt. Az önkor-
mányzat 2016 óta nem változtatott 
a helyi adókon. Azonban a gazda-
sági körülmények és a megemelke-
dett költségek szükségessé tették 
a felülvizsgálatot. Ennek értelmé-
ben a magánszemélyek kommuná-
lis adója lakásonként évi 8 ezer fo-
rintról 12 ezer forintra emelkedik. 
Emellett a testület bővítette a men-
tességek körét a szociális alapon tá-
mogatottak és a külterületen ívóvíz-
hálózattal és szilárd burkolatú úttal 
nem rendelkező ingatlanok eseté-

ben. Azok a magánszemélyek, akik 
a jövő évtől önerőből járdát építe-
nek, saját ingatlanuk előtt, szintén 
jogosultak részleges kedvezményre. 
Fontos tudni a kedvezmények nem 
alanyi jogon járnak, hanem kére-
lemre indulnak. Kivétel a külterü-
letén élők mentessége, amely auto-
matikusan jár. A kommunális adót 
a város költségvetésében, annak be-
vezetése óta kizárólag közterületek 
felújítására, út, járda, parkoló épí-
tésére fordítjuk. Ez a gyakorlat to-
vábbra is megmarad, ezután sem 
kerül bele, a „nagy kalapba”, fel-
használásáról a képviselő-testület 
külön határozattal dönt megnevez-
ve, hogy adott évben melyik utcák, 
járdák újulnak meg a befolyt adó-
ból.  Az építményadó az üdülőin-
gatlanok mellett a jövő évtől a gaz-
dasági társaságok és vállalkozások 
által használt épületekre is kiter-

jed, 400 négyzetméter felett éven-
te négyzetméterenként 350 forint 
fizetendő.  A telekadó módosítása 
érinti a nem magánszemély tulajdo-
nában lévő telkeket, illetve a mező-
gazdasági tevékenységre használt, 
400 négyzetmétert meghaladó te-
rületeket. Négyzetméterenként 100 
forint adót kell egy hektárig fizet-
ni. Természetesen a mezőgazdasági 
művelés alatt álló területek, illetve 
az ilyen célokra használt épületekre, 
építményekre nem vonatkozik ez az 
adónem. Nem változik az idegen-
forgalmi adó mértéke. 
• Hol tart a röntgenkészülék be-
szerzésének folyamata? Nagyon 
várják már az itt élők.
 – Erről már korábban született 

döntés, amelynek részeként a mam-
mográfiai és röntgenkészülékek el-
helyezésére alkalmas helyiségeket 
felújítjuk. Az erre a célra rendelke-
zésre álló 12 millió forinthoz most 
még egymillió forintot hozzátett a 
város. A kivitelezés már el is kez-
dődött. A műszaki feltételek meg-
teremtése az önkormányzat felada-
ta, de a röntgen és a mammográfiai 
készülék beszerzése és üzemelteté-
se a kórházé. Információim szerint 
a röntgen készülék beszerzése rövid 
időn belül megkezdődik.
• Változás történt az alpolgár-
mesterek feladatvállalásaival kap-
csolatosan is.
 – Így van, Széles András főállású 

alpolgármester kérte, hogy decem-
ber elsejétől társadalmi megbíza-
tású alpolgármesterként láthassa el 

feladatait. A testület kérését támo-
gatta, ami azt jelenti, hogy az em-
lített dátumtól Tamási város ön-
kormányzatának nem lesz főállású 
alpolgármestere. Innentől kezdve 
két társadalmi megbízatású alpol-
gármester segíti a munkámat. Szé-
les András természetesen képvise-
lő-testületi tag marad. Cseresznyés 
Balázs külsős alpolgármester az 
üléseken tanácskozási joggal vesz 
részt, de szavazati joggal nem ren-
delkezik. A társadalmi megbízatá-
sú alpolgármester megbízási díja a 
főállású alpolgármester megbízá-
si díjáénak fele. Biztos vagyok ab-
ban, hogy mindkét alpolgármester 
a gyakorlatban nem félállásban fog-
ja ellátni a feladatát. András biz-
tosított arról, hogy ugyanazzal a 
lendülettel, elhivatottsággal, szak-
maisággal viszi tovább a vállat fel-
adatait, mint eddig.

Faültetéssel tisztelegtek 
a kispolgárok előtt

Hosszú évek óta hagyomány már Tamásiban, hogy az 
előző évben született gyermekek tiszteletére fákat ültet 
az önkormányzat. Így volt ez idén is, immáron a 17. al-
kalommal. 

Régi szép szokás volt vidéken, hogy 
gyermek születésekor a szülők vagy 
nagyszülők egy facsemetét ültettek 
el. Az így földbe kerülő fa összetett 
szimbólum, hiszen ugyanúgy gyö-
keredzik a földben, ahogy a gyer-
mek a családban, ugyanolyan nagyra 
nő, mint a kisgyermek, és ugyanúgy 
kötődni fog mindig a szülői házhoz, 
mint a gyermek, unoka. Tamásiban 
közterekre, parkokba, játszóterek 
mellé ültetik évek óta a kispolgárok 
tiszteletére a facsemetéket. A mos-
tani faültetésen a kicsik szüleikkel 
és nagyszüleikkel vettek részt, és 
örömmel, érdeklődve nézték a sür-
gő-forgó felnőtteket. Az esemény 
amellett, hogy ismét zöldíti a vá-
rost, szimbolikus üzenettel is bír: a 
kicsik együtt nőnek majd a facse-
metékkel, és évről-évre megtekint-
hetik majd, hol tartanak a fejlődés-
ben. Idén a Hársfa utca és a Termál 
utca kereszteződésénél lévő kis tisz-

tás területét jelölték ki az újonnan 
született tamási kis lakosok fáinak 
helyét. A tavalyi évben összesen 56 
gyermek született a városban, ennyi 
kispolgár gyarapítja tamási lakossá-
gát. Sokfajta fát ültettek már a 17 
év során, most kislevelű hársfákra 
esett a választás, melyek szakszerű 
és biztonságos elültetéséhez segít-
séget nyújtott Varga Ágnes, a város 
főkertésze is.  Az eseményen Széles 
András alpolgármester elmondta: 
jó látni, hogy vannak, akik már nem 
első alkalommal vesznek részt ilyen 
eseményen, valamint lassan azokkal 
is találkozhatnak szülőként, akik-
nek korábban fákat ültettek. A kis-
gyermekek születésének alkalmából 
ültetett facsemetének teljesítenie 
kell bizonyos feltételeket: lehetőleg 
életerős, hosszú életű, és magasra 
törő fáknak kell lenniük, hogy pár-
huzamba állíthatók legyen a gyer-
mekek majdani életútjával.

Képviselői ügyfélfogadás
Helyszín: Tamási Polgármesteri Hivatal földszint 7. számú irodája 
(7090 Tamási, Szabadság u. 46-48.)

2024. DECEMBER 12. (CSÜTÖRTÖK) 
10.00-11.00 BALASSA ZOLTÁN

2024. DECEMBER 19.  
(CSÜTÖRTÖK) 10.00-11.00 FEHÉR GÁBOR

Tamási Város Önkormányzata

Tanácskoznak a képviselők

A WÜRTZ ÁDÁM ÁLTALÁNOS ISKOLA TEHETSÉGÉRT 
ÉS KÉPESSÉGFEJLESZTÉSÉRT ALAPÍTVÁNYA 

(7090 Tamási, Szabadság u. 38-40. 
Adószámunk: 18852888-1-17) 

tisztelettel köszöni támogatóinak, hogy a 2023. évi személyi jövedelem-
adó 1%-ának felajánlásával, 158.057.-Ft-tal támogatta az alapítvány te-
vékenységét. A befolyt összeget tanulóink versenyeinek nevezési díjára 
költöttük.

„ISKOLA A FENYVES ALJÁN” ALAPÍTVÁNY 
(Tamási, Szabadság u. 38-40. 
Adószám: 18852699-1-17)

köszönetet mond mindazoknak, akik 2023. évi személyi jövedelemadó-
juk 1 %-át felajánlották. A 122.843.- Ft-ot a német nemzetiségi nyel-

vet tanuló diákok kirándulására és utaztatására, fordítottuk.

Gyerekek és szülők közösen ültették el a fákat
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Ingatlanhirdetés
Tamási Város Önkormányzati Képviselő-testülete a 201/2023. (XI.29) 
számú határozata alapján, figyelemmel az önkormányzati vagyonról 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 8/2000. (IV.3) számú ön-
kormányzati rendeletre, értékesítésre meghirdeti a tulajdonát képező

Tamási, Bercsényi u. 11. számú, tamási 524 hrsz. alatt nyilvántar-
tott 329 m2 nagyságú, kivett lakóház udvar gazdasági épület műve-

lési ágú ingatlant értékesítésre.
A kiírással kapcsolatosan Tamási Vagyongazdálkodó Kft.-nél Rácz 
Krisztinánál lehet érdeklődni személyesen, vagy a 74/471-121-es te-
lefonszámon.
A pályázatot írásban Tamási Város Polgármesterének (7090 Tamási, 
Szabadság u. 46-48.) kell el-juttatni  2025. február 28. napjáig.
Az Önkormányzat – fenntartva a pályázat érvénytelenítésének a jo-
gát – az adásvételi szerződést az összességében legjobb ajánlatot tevő-
vel köti meg.

Módosítják a város adórendeletét
Tamásiban a helyi adók-
kal kapcsolatosan 2016-
ban történt utoljára mó-
dosítás. Az elmúlt 8 évben 
megváltoztak a gazdasá-
gi körülmények, nőttek a 
munkabérek és nőttek az 
anyagárak is, főként ez in-
dokolta, hogy a képvi-
selő-testület módosítani 
kényszerült a korábbi adó-
rendeletet, az új rendelet 
2025. január 1-jén lép ha-
tályba.
Magánszemélyek kom-

munális adója
Adókötelezettség terheli a helyi 
adókról szóló 1990. évi C. törvény 
(a továbbiakban: Htv.) 24. §-ban 
meghatározott adóalanyt az önkor-
mányzat illetékességi területén lévő 
építmények közül a lakás céljára 
szolgáló épület, épületrész után. Az 
adó éves összege, 2025. január 1-től 
adótárgyanként, illetőleg lakásbérle-
ti jogonként 12.000 forint összeg-
re módosul, melyet évi két egyenlő 
részletben (március 15., illetve szep-

tember 15. napjáig) kell megfizetni.
A kommunális adó mentességi 
köre, valamint a szociális mentesség 
jövedelemhatár az alábbiak szerint 
módosul:
Mentes a magánszemély kommu-
nális adója alól:
- Azon külterületi vagy zártker-
ti építmény, amely fizikailag nem 
köthető rá közműves vagy üzemi 
vezetékes ivóvízhálózatra, vagy ott 
a rákötés aránytalanul nagy terhet 
jelentene az ingatlantulajdonosnak.
- Aki esetében az egy főre jutó net-
tó jövedelem a közös háztartásban 
együtt élők nettó jövedelme alapján 
a szociális vetítési alap 250 %-át, 
egyedülálló esetén a szociális vetí-
tési alap 350%-át nem haladja meg.
- Azon építmény, amelyhez tarto-
zó földterület szilárd burkolatú út-
ról nem közelíthető meg. A szilárd 
burkolatú út olyan út, amelynek út-
teste szabályosan lerakott kő vagy 
műkő, továbbá beton vagy aszfalt 
burkolattal rendelkezik.
- Azok a magánszemélyek, akik az 
ingatlanuk előtt önerőből járdafel-
újítást végeznek, kérelemre 2 éves 

időtartamra 50 %-os kommunális 
adókedvezményt vehetnek igénybe. 
A kedvezmény igénybevételének 
feltétele, hogy a kérelmező adó-
alany nevére szóló érvényes közte-
rület felbontási engedély birtoká-
ban kezdje meg a járdafelújítást és 
a kivitelezés a Tamási Polgármeste-
ri Hivatal Városüzemeltetési Cso-
portja által igazolt legyen. Ameny-
nyiben az érintett ingatlannak több 
tulajdonosa vagy vagyoni értékű jog 
jogosultja van, a kedvezmény va-
lamennyi adóalanyt megilleti. Az 
adókedvezmény a járdafelújítás be-
fejezését követő év első napjától 
számított 2 adóévre adható meg.
Az önkormányzati rendeletben 
rögzített adómentesség, adókedvez-
mény nem alanyi jogon jár, az kére-
lemre indul.

Építményadó

A jelenlegi szabályozás mellett az 
építményadó kiterjesztésre került 
nem magánszemély tulajdonában 
álló 400 m2 vagy azt meghaladó 
hasznos alapterületű nem lakás cél-
jára szolgáló épületre, épületrészre. 

2025. január 1. napjával a rendelet 
értelmében adóköteles az önkor-
mányzat illetékességi területén lévő 
építmények közül az üdülő, szál-
lásépület és szálláshely, továbbá a 
nem magánszemély tulajdonában 
álló nem lakás céljára szolgáló épü-
let, épületrész. Az adó alapját egy 
adott helyrajzi számon található va-
lamennyi épület, épületrész összes 
hasznos alapterülete képezi. 
Az adó évi mértéke egységesen 350 
forint/m2.
Az adatbejelentési nyomtatvány be-
nyújtásának kötelezettsége a nem 
magánszemély tulajdonában álló 400 
m2-t el nem érő hasznos alapterüle-
tű nem lakás céljára szolgáló épület, 
épületrész esetében is kötelező.

Telekadó

2025. január 1. hatállyal adóköteles 
az önkormányzat illetékességi terü-
letén lévő
- üdülőterületen lévő beépítetlen 
telek,
- nem magánszemély tulajdonában 
álló beépítetlen telek, továbbá
- azon telek, amelyen az ingatlan-

nyilvántartási állapot szerint állattar-
tásra vagy növénytermesztésre szol-
gáló építmény vagy az állattartáshoz, 
növénytermesztéshez kapcsolódó 
tároló építmény áll, amelyet az adó-
alany rendeltetésszerűen állattartási, 
növénytermesztési tevékenységéhez 
kapcsolódóan használ, továbbá azon 
telek, amelyen az ingatlan-nyilván-
tartásban nem ilyenként feltüntetett, 
de az építmény fekvése szerint illeté-
kes mezőgazdasági igazgatási szerv 
által kiadott hatósági igazolás sze-
rint állattartásra, növénytermesztés-
re szolgáló és használt építmény és 
az állattartáshoz, növénytermesztés-
hez kapcsolódó – ilyenként használt 
– tároló építmény áll, feltéve, hogy 
hasznos alapterülete 400 m2 vagy azt 
meghaladó.
Az adó éves mértéke 10.000 m2-ig 
100 forint/m2, 10.000 m2-t megha-
ladó telek esetén 10.000 m2-ig 100 
forint/m2, a 10.000 m2 feletti terü-
letrész után 10 forint/m2.
A rendelet alkalmazásában üdülő-
területnek minősülnek a Termál, 
Gím, Dám, Üdülő, Völgy, Hóvirág, 
Tölgyfa és Boróka utca ingatlanjai.

Új gazdaságpolitika, avagy mit eredményezhet számunkra 
Trump megválasztása?

Ismert hazai külpolitikai elemző tartott előadást Tamásiban. Új gazdaságpolitika című fórumán Nógrádi György tekintette át az amerikai, közel-
keleti és európai változásokat. Az elnökváltásból Magyarország is profitálhat.

Új gazdaságpolitika címmel tartott 
előadást Tamási városában Nógrá-
di György kül- és biztonságpoliti-
kai szakértő. Az ismert közgazdász, 
egyetemi tanár, a hadtudományok 
kandidátusa a Fidesz helyi szerve-
zete meghívására, országjáró fórum 
keretében érkezett a városba. A sze-
mélye és elemzései iránti érdeklő-
dést jól jelzi, hogy a Tamási Műve-
lődési Központ épületében szűknek 
bizonyult az eredetileg kijelölt te-
rem, így a rendezvénynek a jóval na-
gyobb színházterem adott otthont. 
A neves vendéget Süli János ország-
gyűlési képviselő és Széles András, 
a Fidesz 3. számú választókerületé-
nek elnöke, alpolgármester köszön-
tötte, a széksorokban Porga Ferenc 
polgármester is helyet foglalt. Nóg-

rádi György mindenekelőtt átte-
kintette, hogy mit jelent Magyar-
ország, Európa és a világ számára 
az amerikai elnökválasztás eredmé-
nye, azaz Donald Trump győzelme. 
Ezzel összefüggésben megjegyezte, 
hogy  hazánkba immár – a demok-

rata adminiszt-
rációval való, 
négy év szem-
benállás után – 
újra olyan nagy-
követ jön, aki a 
két ország kap-

csolatait építeni fogja. Az USA ko-
rábbi külpolitikáját elemezve arra 
hívta fel a figyelmet, hogy Joe Bi-
den leköszönő elnök hatvan nappal 
a kormányváltás előtt engedélyez-
te, hogy az orosz-ukrán háborúba 
amerikai rakétákat alkalmazzanak 
Oroszország területe ellen. Ezek 
után egy nappal később a britek is 
hasonló döntést hoztak, a franciák 
az ötletet támogatták, de a gyakor-
lati megvalósítást nem, Olaf Scholz 
német kancellár pedig egyértelmű-
en elhatárolódott a saját Taurus ra-

kéták küldéséről Ukrajna számá-
ra. Donald Trump győzelmével a 
közel-keleti térségben is változá-
sok várhatók. A világ leggazdagabb 
emberének számító Elon Musk, az 
új elnök kijelölt minisztere már tár-
gyalt az iráni ENSZ-nagykövettel a 
két ország közötti kapcsolatok javí-
tásáról. 
Az európai színtérre áttérve Nóg-
rádi György úgy látta, hogy emberi 
számítás szerint Németország kö-
vetkező kancellárja a CDU jelöltje, 
Friedrich Merz lesz. Vele és pártjá-
val a magyar kormánynak rendezett 
a viszonya. Hasonlóképpen értékel-
hető a magyar-francia kapcsolat is. 
A szomszédos országokat tekintve 
Szerbia stratégiai szövetségesünk, 
Szlovákiával a viszonyunk kiváló-
nak mondható, 
Romániában 
a közelgő vá-
lasztások után 
tisztul a kép, 
Ausztriát ille-
tően pedig si-

került elérni azt, hogy január else-
jével hozzájáruljanak a schengeni 
határok romániai kiterjesztéséhez. 
Szlovéniával és Horvátországgal 
pedig a kapcsolatok javítására tö-
rekszik a magyar kormány. Ami 
Ukrajnát illeti, ez az ország háború-
ban áll Oroszországgal, itt – mond-
ta Nógrádi György – meglátjuk, mi 
lesz utána.
Visszatérve még az amerikai tér-
félre, a szakértő hangsúlyozta, hogy 
Donald Trump az elnökválasztási 
harcban egyetlen személyre hivat-
kozott rendszeresen, mint európai 
stratégiai partnerére: ez a személy 
Orbán Viktor, Magyarország mi-
niszterelnöke. Ez pedig – húzta alá 
az előadó – óriási előnyökkel járhat 
hazánk számára.

Nógrádi György, Széles András (bal oldalon) és Süli János (jobb oldalon)
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Idén is adventi koncerttel készültek az ünnepekre
A Tamási Evangélikus Gyü-
lekezet szervezésében a 9. 
Adventi Koncertet novem-
ber 30-án, szombaton tar-
tották meg. 

Ótus László

Az előadás 16 órakor vette kezdetét 
a Tamási Evangélikus Templom-
ban, mely teljesen megtelt nézők-
kel. Először Miskolczi Zoltánné 
Túrmezei Erzsébet adventi versét 
szavalta el, utána Aradi András, a 
gyülekezet lelkésze köszöntötte 
az egybegyűlteket, majd meggyúj-
totta az első adventi gyertyát. Ez-
után a Würtz Ádám Általános Is-
kola és Alapfokú Művészeti Iskola 
két tanulójának előadása követke-

zett. Hajdics Brigitta fuvolán adott 
elő egy zeneművet, majd őt követ-
te Ótus Barnabás László klarinét 
előadása. Őket követte a Béri Ba-
logh Ádám Katolikus Gimnázium 
és Általános Iskola 4. osztályos ta-
nulóinak pásztorjátéka, melyben a 
Blumenkranz Német Nemzetisé-
gi Pedagógus Kórus is közremű-
ködött. Utána Forró Mónika, Dés 
László: Botladozva című dalát adta 
elő, majd ismét a Würtz Ádám Ál-
talános Iskola és Alapfokú Mű-
vészeti Iskola tanulói következ-
tek. Balogh Lóránd szaxofonozott, 
majd záró műsorszámként a fafúvós 
trió előadásában hallhatott a kö-
zönség két előadási darabot.  Ara-
di András áldása után a koncert im-
már hagyományosan, a „Fel útra ti 

hívek” dal közös eléneklésével zá-
rult. Az evangélikus gyülekezet tag-

jai ismételten egy kis szeretetven-
dégséggel is készültek, ahol minden 

szereplőt és az előadáson résztvevőt 
vendégül láttak egy-egy csésze for-
ró teára, forralt borra, különböző fi-
nom süteményekre. 
A hangszeres és énekes előadá-
sokat Ótus László kísérte zon-
gorán. A pásztorjátékra Szabóné 
Miszlang Krisztina és Tolnainé 
Kelemen Beáta pedagógusok ké-
szítették fel a gyerekeket. A mű-
sort Miskolczi Zoltánné vezette. 
Mindannyiunk nevében köszöne-
tet fejezem ki minden fellépőnek 
és felkészítőnek, továbbá köszö-
net illeti Kretschmann Margi-
tot, aki az evangélikus gyülekezet 
nevében minden évben vállalja a 
szervező munkát, mely nélkül az 
adventi koncert nem jöhetett vol-
na létre!

Beke Pál-díjat vehetett át Czink Judit
Beke Pál-díjban részesült a Tamási Művelődési Központ és Könnyü László Könyvtár igazgatója. Az elismerést Lakitelken, a Nemzeti Művelődési In-
tézet XX. Stratégiai Konferenciáján adták át, melynek részleteiről Czink Judittal beszélgettünk.

• Ki kaphatja meg a Beke Pál-dí-
jat, és hogy történt erre a díjra a Te 
felterjesztésed?
 – A hivatalos megfogalmazás úgy 

szól, hogy a Nemzeti Művelődé-
si Intézet által alapított országos 
szakmai díj „azoknak a helyi kö-
zösségek megerősítésével foglalko-
zó közművelődési szakembereknek 
adományozható, akik kiemelkedő-
en hozzájárulnak a helyi és nemze-
ti öntudat erősítéséhez, valamint a 
szakmai utánpótlás fejlesztéséhez”. 
Beke Pál – akiről a díjat elnevezték 
– olyan kulturális szakember, mű-
velődéskutató volt, aki életművé-
vel kulturális szakemberek generá-
cióinak mutatott utat és jelentősen 
hozzájárult a szakmánk fejlődésé-
hez. Én még ismerhettem őt, hisz 
mikor 1993-96 között Budapes-
ten, az akkori Magyar Művelődé-
si Intézetben dolgoztam, ő is ott 
dolgozott kutatóként. Elsősorban 
közösség- és településfejlesztéssel 
foglalkozott, jelentős szerepet ját-
szott a magyarországi művelődési 
házak tevékenységének megújítá-
sában. Ezért különösen megtiszte-
lő számomra, hogy az idei évben az 
elmúlt évtizedekben végzett mun-
kámért nekem adományozták ezt 
a kitüntető címet. A felterjesztésről 
nem tudtam, ami viszont nagyon 
jóleső érzés számomra, hogy szak-
mai körök részéről, több oldalról 
történt a jelölés.
• Milyen érzés volt megkapnod, 
átvenned a díjat?
 – Rendkívül zavarba ejtő, teljes 

meglepetés volt számomra. Ez egy 

héttel azután történt, 
hogy itthon, október 
23-án átvehettem a Pro 
Urbe Tamási megtiszte-
lő címet. Ebből még fel 
sem ocsúdtam, mikor 
a Nemzeti Művelődési 
Intézet szakmafejlesz-
tési igazgatója felhívott, 
hogy elmondja nekem 
az örömhírt. Az elisme-
rést Lakitelken, a Nem-
zeti Művelődési Intézet 
XX. Stratégiai Konfe-
renciáján a művészetért 
és közösségi művelő-
désért felelős helyettes 
államtitkár, a Nemzeti Művelődési 
Intézet ügyvezetője és Beke Márton 
– Beke Pál fia – adta át. Tőle külö-
nösen megható volt átvenni a díjat, 
hisz ismerjük egymást, dolgoztunk 
együtt, igazán nagy elismerés, hogy 
ő is úgy gondolta, én kapjam a díjat.
• Miért a közművelődési pályát 
választottad?
 – Az induláskor egyáltalán nem 

gondoltam volna és nem is úgy ter-
veztem, hogy ezen a pályán élem 
le úgymond az életemet. Az ele-
je inkább helykeresés, nyugodtan 
mondhatom, sodródás volt. Aztán 
elvégeztem a főiskolán a művelő-
désszervező szakot, majd miután 
Budapestre a Magyar Művelődési 
Intézetbe kerültem, már sokkal erő-
teljesebb szakmai impulzusok értek, 
olyan országos szaktekintélyektől 
tanulhattam, nyerhettem tapasz-
talatot, akik a magyar közműve-
lődés meghatározó, kiváló szemé-

lyiségei voltak. Ekkor már nyilván 
egyértelmű volt, hogy ezt a szak-
mai utat folytatom. Ezen a terüle-
ten képeztem tovább magam, amit 
már Budapestről hazatérve a Tolna 
Megyei Közművelődési Intézetben 
igyekeztem hasznosítani két évti-
zedig, együttműködve a megye va-
lamennyi településével. Ez az idő-
szak igazi szakmai kihívásokkal teli 
volt, több száz kulturális program 
elindításában, szervezésében és le-
bonyolításában vehettem részt. En-
nél mozgalmasabb, változatosabb 
feladatot elképzelni sem lehet, nem 
is beszélve a sok szakmai és bará-
ti kapcsolatról, mely közben kiala-
kult. Én egyébként is nyitott ember 
vagyok, ebben a szakmában pedig 
rendkívül fontos a széleskörű isme-
retség, a kiterjedt kapcsolati háló, 
ezt igyekeztem kamatoztatni az el-
múlt években itthon. 
• A közművelődési pályán el-

töltött évtizedeket 
mennyire érzed kerek 
egésznek? Ha vissza-
tekintesz, elégedett 
vagy?
 – A pályám az elmúlt 

40 évre visszatekintve 
valóban kerek egésznek 
mondható, hisz itt kezd-
tem 1983-ban, 8 évvel 
ezelőtt pedig ide tér-
tem vissza és most in-
nen megyek nyugdíjba. 
Ennek jelentős részé-
ben rendkívül mozgal-
mas, izgalmas, érdekes, 
kihívásokkal teli munkát 

végeztem. Sokszor kellett alkalmaz-
kodni váratlan helyzetekhez, nehéz 
külső körülményekhez, meg kellett 
tanulni azonnal reagálni, gyorsan 
dönteni, olyan területeken is rutint 
szerezni, melyek még akár néhány 
éve sem képezték részét ennek a 
munkának. Az elmúlt évtizedekben 
ugyanis ez a terület is jelentős vál-
tozáson ment keresztül, lépést kel-
lett tartani az új kihívásokkal, szak-
mai trendekkel, bízom benne, hogy 
ez többségében sikerült.
• Mennyire divatos ma a közmű-
velődési szakma szerinted?
 – Sajnos közel sem annyira, mint 

évtizedekkel ezelőtt. Ez csak a kí-
vülállóknak tűnik könnyű munká-
nak, sokan elcsodálkoznak, mikor 
megtudják, hogy mennyi munka 
van annak hátterében, ami-
nek a látogatók már csak az 
eredményét látják, élvezik. 
Persze ez csak akkor igaz, 

ha az ember belead apait-anyait, 
de ez az élet minden területre igaz. 
Az, hogy a mi munkánkban renge-
teg az esti, hétvégi, ünnepnapokon 
végzett feladat, sok fiatalnak nem 
vonzó. Pláne, hogy a szakma anyagi 
megbecsülése is messze elmarad at-
tól, ami arányban állna a rá áldozott 
idővel, energiával. De bízom benne, 
hogy mindig lesznek olyanok, akik-
nek a közösségért végzett mun-
ka öröme feledteti a nehézségeket. 
Mert rendkívül jó érzés a közvetlen 
visszacsatolás, amikor a résztvevők 
jól érzik magukat a programokon, 
közösségi alkalmakon és elégedet-
ten, feltöltődve távoznak.
• Hamarosan nyugdíjba vonulsz, 
milyen érzésekkel teszed ezt?
 – Az elmúlt 40 évben a közmű-

velődési szakterület számos olda-
lát megtapasztalhattam; helyi, me-
gyei, országos intézményekben 
dolgozhattam, kiváló emberektől 
tanulhattam, remek kollégákkal 
működhettem együtt, a munkám 
eredményeként pedig rengeteg él-
ménnyel lettem gazdagabb. Jóleső 
érzéssel megyek nyugdíjba, öröm-
mel adom át a stafétát a fiatal gene-
rációnak, akik tehetségesek, aktívak 
és rátermettek. 
• Szerkesztőségünk – és bízunk 
benne, hogy nagyon sok olvasónk 
– nevében is kívánunk nagyon 
gondtalan, pihenéssel teli, egész-
ségben gazdag nyugdíjas éveket! 

Sümegre vezetett az idei utolsó túra útvonala
A Tamási Művelődési Központ természetjáró csoportja októberben – az idei év utolsó túráján – Sümegen 
járt. A túrázni szeretők legközelebb jövő tavasszal kelnek útra. 

A program a Sümegi Vár látoga-
tásával kezdődött, ahol idegenve-
zető kalauzolta végig a csoportot, 
akitől sok érdekes információt 
hallhattak és jól szórakoztak az 
ízesen előadott anekdotákon. A 
várból eléjük táruló panorámából 
a várhegyre és a város egy részé-
re települt köd miatt csak kisebb 
távolságra láthattak, úgyszin-
tén a Fehér-kövek szikla tetején 

lévő kilátópontból is, de a látvány így is csodaszép volt. A Rende-
ki-hegy fennsíkján jutottak el a 
Csabrendeki mészkőbánya tete-
jére, ahol a kitisztult, napos idő-
ben csodálhatták meg az előttük 
elterülő tájat. Leereszkedve a falu 
szélső házaihoz, két részre oszlott 
a társaság, az egyik csapat busz-
szal ment vissza Sümegre, ahol 
sétáltak a belvárosban, megnéz-
ték a nevezetességeket, sütiztek 

és kávéztak. A csapat másik része 
gyalogosan vágott neki a Sümeg-
re visszavezető, sziklákkal öve-
zett, kőgörgeteges, hegyes-völ-
gyes útnak. Az őszi erdő nagyon 
szép képét mutatta a színesedő 
lombokkal és az avarból előbuk-
kanó sok-sok gombával. Az idei 
utolsó túra igazán mozgalmas és 
szép lezárása volt a 2024-es sze-
zonnak.A Sümegi Vár izgalmas helyszí-

ne volt a kirándulásnak

Meghitt hangulatot varázsoltak a fellépők a templomba

A Beke Pál-díjat a Nemzeti Művelődési Intézetben vette át 
Czink Judit
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Filmzenéket hallgathatott 
a közönség

Ismét telthát előtt játszott a Tamási Koncert-Fúvószene-
kar a művelődési központban. Ezúttal filmzenéket hall-
gathattak a jelenlévők, többek között a Titanic, a For-
rest Gump, vagy a Volt egyszer egy vadnyugat dallamai 
is felcsendültek. 

Varga Balázs, a zenekar vezetője, 
karmestere elmondta: nagy öröm 
számukra, hogy ismét megtelt a né-
zőtér, és egy héttel a koncert előtt 
már nem lehetett jegyet kapni az 
eseményre. Szerinte ez a legjobb 
visszajelzés arra, hogy szereti őket 
a közönség. - Maximálisan elége-
dett vagyok a koncerttel, nagyon 
sok energiát fektettünk a felkészü-
lésbe, és öröm volt látni, hogy a kö-
zönségünk is elégedett a műsorral – 
mondta Varga Balázs. – A mostani 
egy kimondottan filmzenei koncert 
volt, próbáltam olyan darabokat vá-
lasztani, amik egyrészt ismertek, 
másrészt a zenekar felkészültsé-
gének, illetve szakmai színvonalá-
nak is megfelelőek. Rengeteg féle 
filmzene létezik a világon, min-
det sajnos nem lehet eljátszani egy 
koncert alatt, de azt a tízet, amit ki-
választottunk, a közönség is nagyon 
szerette, és mi is nagyon szerettük 
próbálni és játszani egyaránt. Nem 
mindegy, hogy az ember melyik 
szerzőtől, vagy milyen jellegű film-
zenét választ, volt 2-3 olyan darab 
a repertoárban, ami úgy gondolom, 
hogy átlag feletti nehézségűnek mi-

nősült, ezeket nem volt könnyű ösz-
szeraknunk. Próbálom mindig úgy 
összeállítani a listát, hogy legyenek 
benne nehezebb és könnyedebb 
számok egyaránt, ezt az egyensúlyt 
próbáltam ezúttal is megtalálni. Va-
lóban sok hónapnyi felkészülés van 
a hátunk mögött, hiszen már ta-
vasszal elkezdtük, igaz, ez nyáron 
megszakadt, hiszen akkor könnyű-
zenei és térzenei műsorokat pró-
bálunk, mert ilyen jellegű fellépé-
seink vannak. Ősszel viszont teljes 
erőbedobással folytattuk a próbát 
a filmzenékkel, és nagyon örülünk, 
hogy végül egy remek hangulatú 
koncert kerekedett belőle. Rend-
kívüli módon büszke vagyok a ze-
nekar minden tagjára, hiszen zené-
szeink munka, család, iskola és más 
egyéb elfoglaltság mellett vállalják 
a próbákat. A siker közös, minden-
ki kőkeményen megdolgozott érte, 
amiért nagyon hálás vagyok. A ka-
rácsonyi és újévi pihenőnk után ja-
nuárban elkezdjük megtervezni 
a következő évet, kitalálva, hogy 
milyen zenei koncertekkel tudjuk 
majd megörvendeztetni a közönsé-
get jövőre.

Nagy sikernek örvendett a novemberi koncert

Közös készülődés az ünnepekre
Advent 2024 - Képriport

Az adventi ünnepkör kezdetén koncertszentmisét tartottak 
a tamási Nagyboldogasszony templomban. A Petőfi Kul-
turális Program, a Filharmónia Magyarország és a Nem-
zeti Művelődési Intézet támogatásával valósulhatott meg 
advent első vasárnapján egy csodálatos lelki- és zenei 
élmény Tamásiban. A délután kezdődő szentmisét Csibi 
Imre plébános celebrálta, a zenei szolgálatot a Szent Gel-
lért Ének- és Zenekar adta.

Az adventi vasárnapok elmaradhatatlan programja a kézmű-
ves foglalkozás. A szervezők nagyon örülnek, hogy nem csak 
a gyerekek, hanem a felnőttek is szívesen vesznek részt, és 
alkotnak közösen a kicsikkel. Az idei évben is számos apró 
tárgyat, ablakdíszt, karácsonyi figurákat lehet készíteni, külön 
öröm a gyerekek számára, ha saját készítésű ajándékkal lep-
hetik meg a család többi tagját.

Második fellépőként lépett a színpadra a Szent Cecília Katoli-
kus Zenekar. Sikerült egy olyan szeletét megragadniuk a helyi 
zenei életnek, amilyennel eddig nem foglalkozott senki. Ilyen 
felállású, s ilyen jellegű zenét játszó együttes nem volt Tamá-
siban. A repertoárjukat egyaránt alkotják keresztény énekek 
és ismert slágerek. A dalokat Ótus László, a zenekar vezetője 
hangszereli.

Advent vasárnapjain meggyúlnak az adventi koszorún elhe-
lyezett gyertyák a templomokban, az otthonokban, városok-
ban, falvakban, ahogy itt, Tamásiban is. A négy gyertya a hit, 
remény, szeretet és öröm szimbóluma. A Tamási Római Ka-
tolikus Egyházközségtől Csibi Imre plébános, valamint a Ta-
mási Református Egyházközségtől Szalai Géza lelkipásztor 
mondtak áldást és ezután jelképesen meggyújtották az első 
lila gyertyát a koszorún.

Mézeskalácstól illatozó karácsonyfát csodálhatnak meg mind-
azok, akik advent időszakában ellátogatnak a Tamási Műve-
lődési Központba. Közel másfél évtizedes hagyomány, hogy 
advent közeledtével találkozik egy olyan közösség, melynek 
tagjai mézeskalács remeket készítenek és különböző formában 
mutatják be azokat a művelődési központ előterében. Advent 
első vasárnapján feldíszítették az előtérben álló fenyőfát és az 
intézmény ablakait is.

Advent első vasárnapjának első fellépője a Blumenkranz német 
nemzetiségi pedagógus kamarakórus volt. A Blumenkranz Né-
met Nemzetiségi Egyesület és kórus 2020 nyarán alakult meg. 
Létrejöttük célja: a magyarországi németek szellemi és tárgyi 
kultúrájának ápolása, a város kulturális életében való aktív rész-
vétel. Repertoárjukban német népdalok és egyházi énekek sze-
repelnek, a kórus vezetője: Ótus László.

Harmadik fellépőként a közönség a Béri Balogh Ádám Katolikus 
Gimnázium kórusának örülhetett.  A gimnazistákból álló kórus 
néhány éve alakult, vezetőjük: Erdős Orsolya. Az együttes meg-
alakulása óta rendszeres fellépője az iskolai rendezvényeknek, 
de a számos alkalommal működtek már közre a városi rendez-
vényeken is. Ezúttal karácsonyi dalokból álló műsorral készültek 
a közönség számára.

Az adventi vasárnapok során különböző kézműves termékekkel 
várják a vásárlókat a Túrmezei téren felállított kis faházakban. 
A kínálat az idén is rendkívül színes: mézek, lekvárok, különbö-
ző kézzel készült termékek, karácsonyfadíszek, kerámiák, fából 
készült dekorációk. A megvásárolt termékekből kitűnő karácso-
nyi ajándékok válhatnak.
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Lámpásokkal vonultak Szent Márton napján
Márton nap estéjén, november 11-én rendezték meg a Szent Balázs Katolikus Óvoda és a Tamási Aranyerdő Óvoda és Bölcsőde közös szervezésé-
ben a Szent Márton napi lámpás felvonulást. 

A szervezők nagy örömére az ese-
ményen több száz család vett részt; 
a két óvodába járó gyermekeken, 
szüleiken, nagyszüleiken túl az óvo-
dai dolgozók, valamint a Béri Ba-
logh Ádám Katolikus Általános Is-
kola tanulói, tanítónőik és a szüleik 
is csatlakoztak. A felvonulás az esti 
utcákon a sok-sok kis lámpás fényei 
mellett az óvodák épületeitől indult 
el, és a felújított Nagyboldogasszony 
templomhoz, a szép sétányvilágítás-
sal ékesített templomkertbe érkezett 
meg, a Tamási Rendőrkapitányság 
rendőrségi közúti biztosítása mellett.
A templomkertben lévő szabad-

téri színpadon Lakatos Viktória, 
a Szent Balázs Katolikus Óvoda 
igazgatója és Csibi Imre tamási plé-
bános köszöntötte a résztvevőket. 
Tolnainé Kelemen Beáta, a Caritas 
tamási vezetője mondott köszöne-
tet az óvodákban meghirdetett ado-
mánygyűjtésen összegyűlt tartós 
élelmiszerekért, amelyet a rászoruló 
családok között osztanak majd szét. 
A Szent Márton életét felelevení-
tő történetet a katolikus általános 
iskola harmadik osztályos diákjai 
adták elő, felkészítőik a 3. osztá-
lyos tanítónőik: Kocsisné Németh 
Mónika, Ördögné Vaszari Adél, és 

a hitoktatójuk, Németh Ildikó vol-
tak. A gitáros zenei kíséretet Kántor 
István és Rostás Mónika szolgáltat-
ták. Az előadás és közös éneklés 
után az esti agapé keretében zsíros 
kenyér és meleg tea várta a résztve-
vőket. A szervezők ezúton is köszö-
nik a Kop-Ka Zrt.-nek a kenyeret, 
a Tamási Közétkeztetési Nonpro-
fit Kft.-nek a finom forró teát és a 
Caritas Kis Szent Teréz Oltáregylet 
tagjainak, valamint Kántor Cecíliá-
nak és Somogyiné Maier Évának a 
finom falatokat, a műsor hangosí-
tását pedig Hegedűs Gyulának és 
Szabó Lászlónak.

Megjelent a 20. Tamási Kalendárium
2005-ben jelent meg az első, és 2024. november végén került ki a nyomdából a 20. Tamási Kalendárium, amely szinte már kistérségi kalendárium-
nak felel meg, hiszen 28 település szerepel az Örményi János és Sógorka Péter által szerkesztett könyvben. 

A településekkel kapcsolatosan 
idén is szerepel a krónika rovat, ahol 
az éves eseményeket vették számba 
a szerkesztők a nyilatkozó polgár-
mesterekkel. Ezúttal kiemelt téma 
volt a testvértelepülési kapcsolat, 
hiszen ezekről korábban kevés szó 
esett, a szerkesztők most azt emel-
ték ki, hogy az adott települések 
milyen külföldi, illetve hazai test-
vértelepülési kapcsolatot ápolnak, 
hiszen nem csak a szomszédos or-
szágokban, hanem országon belül 
is vannak ilyen értékes kapcsolatok. 
A Tamási Kalendáriumból hiányzik 
még: Simontornya, Mucsi, Udvari, 
Nagyszékely és Tolnanémedi, a ki-
advány készítői bíznak abban, hogy 
ők is csatlakoznak majd a követke-
ző években. 
 – 244 oldal lett az idei kalendári-

um, ez az eddigi legterjedelmesebb 
– osztotta meg Örményi János, a 
kiadvány egyik szerkesztője. - A 20 
megjelent könyvben kb. 4700 olda-

lánál tartunk, de azt vallom, hogy 
egy könyvet sosem az oldalszám, 
hanem a tartalom minősít. A vado-
natúj kalendárium az adventi vásá-
rokban megvásárolható, illetve a vi-
szonteladóinknál is: a Kop-Ka Zrt. 
3. számú ABC-jében, a Formula 

Papírboltban, a Stircz Papírboltban, 
a Zada Kegytárgy boltban, illetve a 
Harmónia és a Médi Burda üzle-
tekben. 
A Tamási Kalendárium 2025 
könyvbemutatóját ezúttal is a 
Könnyü László Városi Könyvtár-

ban tartották meg november 29-én. 
Először Mayer-Kovács Mónika, a 
címlapon szereplő Kalaznó polgár-
mestere mondta el a könyvvel kap-
csolatos gondolatait. Őt követően 
Sógorka Péter 
és Örményi Já-

nos tiszteletpéldányokat adott át a 
közreműködőknek, segítőknek, tá-
mogatóknak. Végül a Kop-Ka Zrt. 
támogatásának köszönhetően ven-
dégül látták a meghívottakat.

Mayer-Kovács Mónika, a címlapon szereplő Kalaznó polgármestere mondta el könyvvel kap-
csolatos gondolatait

Használt ruha és cipőgyűjtőket helyeztek 
ki a városban

Idén májusban kezdetét vette a Mohu új textilgyűjtőkonténer-telepítési programja, melynek ke-
retében három éven belül 4500 modern ruhagyűjtő konténer jelenik meg szerte az országban. No-
vemberben Tamásiba is megérkeztek a konténerek, nyolc helyen lehet már az összegyűjtött tex-
tíliákat leadni. 

Az Európai Unió felmérése szerint egy 
európai lakos évente átlagosan körülbe-
lül 26 kilogramm textíliát vásárol, és 11 
kilogrammot dob ki a szemétbe. Ennek 
87 százalékát elégetik vagy hulladékle-
rakóban helyezik el, így a nem szelek-
tált, kommunális kukába dobott ruhák, 
textíliák nagy megterhelést jelentenek 
a környezetnek - közölte az MTI-vel a 
Mohu. Az új, Magyarországon gyártott, 
feltörésbiztos konténerek körülbelül 250 
kilogramm textília összegyűjtésére al-
kalmasak. A bedobott textília, ruházati 
és lábbeli hulladék egy válogatóba (elő-
kezelőbe) kerül, majd az állapotuktól 
függően újrahasznosítják vagy újrafel-
használják azokat. A válogatóban a textí-
liák állapotától függően eldől, hogy lehet 
azokat a lehető legjobban hasznosítani. 
A nem újrahasználható ruhákat, textíliá-
kat energetikai, textilipari alapanyagként 
vagy iparban felhasználható géptisztító 

rongyként hasznosítják újra. A jó minő-
ségű ruhákat megfelelő kezelés után ere-
deti funkciójukban, vagyis ruházatként 
használhatják újra.
Tamásiban nyolc textilgyűjtő állomást tele-
pítettek a város nyolc különböző pontján, fi-
gyelembe véve a környező lakosságszámot, 
a kényelmet (például autóval történő meg-
közelíthetőséget), a területi elosztással pedig 
szeretnék minél több lakos számára biztosí-
tani a komfortos rendelkezésre állást.
A nyolc textilgyűjtő helyszíne:
• LIDL melletti Vályi Sportcsarnok előt-
ti parkoló - Deák Ferenc utca 
• Óvoda, Bölcsőde - Béri Balogh Ádám 
utca 1-3.-mal szembeni parkoló széle
• Penny parkoló - Szabadság u. 59-63 
előtt, 
• Bokréta Coop ABC mögötti parkoló - 
Szabadság utca 67. ABC 
• József Attila lakótelep. Zrínyi utcaitor-
kolatában található szelektívsziget

• Sportok háza melletti parkoló - Deák 
utca. 40 
• Szarkahegy utca 21. szám előtti üveg-
gyűjtő mellett
• Páva utca 21. előtti (volt Lila ABC) 
parkoló
A konténerbe az alábbi ruha- és cipő jelle-
gű hulladék kerülhet: ruha, cipő, táska, tex-
til- vagy bőrkiegészítők, függöny, lakástextil.
A konténer ürítésének ütemezését egy 
három hónapos tesztüzem alapján ha-
tározzák meg, ugyanakkor a rajta talál-
ható telefonszámot bárki felhívhatja, ha 
a gyűjtő tele van, ekkor az illetékes cég 
24 órán belül kiüríti a konténert. Azzal, 
hogy Tamási is csatlakozott az országos 
textilgyűjtőkonténer-telepítési program-
hoz, a keletkező nagy mennyiségű textil-
hulladékot a lehető legjobban lehet ke-
zelni - támogatva ezzel környezetünk 
alapvető védelmét, így az EU 2025-re 
várható előírásának teljesülését.

Szent Márton életét elevenítették fel a gyerekek
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Kocsi Gábor országos bajnokunk
A Tamási Koppány Sportegyesületének fiatal versenyzője a szeptemberi serdülő és ifjúsági országos bajnokságon érte el a fantasztikus eredményt, 
összetettben 125 kilós I. osztályú minősítéssel. 

A legrangosabb hazai verseny, a Fel-
nőtt Országos Bajnokság Tatabá-
nyán zajlott november 16-17-én. A 

tamási súlyemelők ezúttal sem tértek 
haza érem nélkül, Fenyő Dániel ta-
valy összetettben a 73 kg-os súlycso-

port ezüstérmese a szombati verseny-
napon lépett dobogóra eggyel feljebb, 
a 81 kg-os súlycsoportban. Nehéz, 
küzdelmes versenyre számítottunk az 
érmekért. Dani sokat tapasztalt ver-
senyzőként értékes ezüstérmet szer-
zett 121 kilós szakításával és 143 ki-
lós lökésével, 264 kg-os összetettbeli 
eredménnyel. Ezüstérmesünket nem 
tudták megközelíteni, de az arany-
éremért folytatott küzdelembe már 
nem tudtunk beleszólni, ez a sportág 
mindig is a kilókról szól, akkor vagy 
győztes, ha legalább egy kilóval töb-
bet emelsz fej fölé, de egyszerűségé-
ben van a nagyszerűsége. Igazi ki-
hívást jelent mindazoknak, akik új 
mozgásformával szeretnének ismer-
kedni, megtanulni egy gyors, robba-
nékony mozgású technikát, mint a 

súlyemelés, nem is olyan egyszerű!
Gratulálunk Kocsi Gábor OB 

aranyérmes és Fenyő Dani OB 
ezüstérmes idei eredményeihez!

Izgalmasan alakulnak az év végi ulti versenyek
Sárpilisen és Tolnán 
zajlottak az utóbbi két 
hónap ulti versenyei, 
még egy forduló van 
hátra, melynek Zom-
ba ad otthont decem-
ber 7-én. 

A sárpilisi fordulón 28 játé-
kos vett részt, a házigazda pe-
dig Figler János polgármester 
volt, aki színvonalas vendég-
látással és finom ebéddel vár-
ta az ultisokat.  A végered-

mény a tamásiaknak kedvezett, 
ugyanis az első négy helyezett 
közül három is tamási volt: első 
helyezett lett Farkas Tibor (Ta-
mási), a második Deréki Zsolt 
(Nagymányok) a harmadik Fo-
dor Attila (Tamási), a negyedik 
pedig Bóta János (Tamási). Ezzel 
a győzelemmel Farkas Tibor át-
vette a vezetést az összetett ver-
senyben. Novemberben Tolnán 
találkoztak a kártyajáték szerel-
mesei, a 24 játékos az Akácfa Sö-
rözőben gyűlt össze. A nap végén 

első lett Fejős Tibor (Zomba), 
aki ezzel az eredménnyel ösz-
szetettben átvette a vezetést. 
Második helyezett lett Chiovi-
ni Péter (Szekszárd), a harma-
dik helyen Ezer Ádám (Tolna) 
végzett, míg a negyedik helyet 
Fodor Attila (Tamási) szerezte 
meg. A házigazda ezúttal Bali 
Andrásné volt, aki finom ebéd-
del várta a társaságot. Az idei 
év utolsó pontszerző verse-
nye december 7-én zajlik majd 
Zombán, a Csilla presszóban.

Átadták a Szent Erzsébet rózsája-díjat
A hagyományt folytatva ebben az évben is kiválasztottuk azt az egyházközségi tagot, aki érdemes erre az elismerésre; aki önkéntes, önfeláldozó 
munkájával kiemelkedő, jelentős szolgálatot végzett immár hosszú évek óta közösségünkért, egyházközségünkért. Ennek alapján választásunk 
idén Szabó Lászlóra esett. 

Tolnainé Kelemen Beáta

Laci 1970-ben született katolikus, 
mélyen hívő családba. Olyan csa-
ládban nevelkedett, amelyben több 
generáció élt együtt, ahol a fel-
nőttek tisztelete, a család-, a gyer-
mek- és a munkaszeretet megha-
tározó volt számára. Családtagjai 
hosszú időkre visszamenően ak-
tív tagjai voltak a Tamási Katoli-
kus Közösségnek. Neveltetéséből 
adódóan számára is meghatározó a 
közösségi élet, különösen a mi kö-
zösségünk. Fiatal felnőttként nagy 
hatással volt számára a plébánián 
működő ifjúsági csoport, melyet 
Kirsch János vezetett. Ez a kis csa-
pat, a velük eltöltött idő, a különbö-

ző vallási programok életének meg-
határozó élményei voltak.
Jelenleg tagja a Plébániai Tanácso-
sok Testületének. Az akkori plébá-
nos atya (Mátyás Imre) templom-
atyának kérte fel, amit szívügyének 
tart.  A Házas Hétvége közösség-
ben is tevékeny szolgálatot vál-
lal, igyekszik minél több házaspárt 
bevonni.  A plébánia családcso-
portjának tagja.  A Projekt Irányí-
tó Bizottság is beválasztotta tagjai 
sorába, a templom újjáalakításakor 
aktívan részt vett a munkálatokban. 
Templomtakarítás, templomkert 
rendezés, karácsonyfadíszítés nem 
múlik el nélküle, mindig szívesen 
vállal önkéntes munkát ilyen alkal-
makkor is. Kedvenc időtöltése a ze-
nélés. Hosszú időn keresztül elnöke 
volt a Tamási Koncert-Fúvószene-

karnak. Tagja a Szent Cecília ze-
nekarnak. Velük minden ünnepen 
együtt játszik a templomi ünnepsé-
geken. Életével, alázatos személyi-
ségével, rendületlen hitével, töretlen 
szorgalmával példát mutat három 
fiúgyermekének és a közösségnek. 
A felsoroltak alapján Laci olyan 
érdemeket szerzett egyházközsé-
günk közösségében, melyek mél-
tóvá teszik az elismerésre, hiszen 
évtizedek óta, és még ma is vállal 
feladatokat. A közösségért végzett 
áldozatos munkáját megköszöntük, 
és Szent Erzsébet rózsáját ebben az 
évben Karitász csoportunk Szabó 
Lászlónak adományozta. 
Köszönjük áldozatos munkáját! Kí-
vánunk erőt, egészséget, sok örömet 
családja körében és kérjük Isten ál-
dását!

Kocsi Gábor aranyérmes

A Karitász csoport tagjai a díjazottal
Tolnainé Kelemen Beáta és Szabó 

László

A tolnai forduló helyezettjei A sárpilisi verseny legjobbjai
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Megtekintették az idei év legszebb trófeáit
A Gyulaj Erdészeti és Vadászati Zrt. november 5-én tartotta a már hagyományosnak is mondható helyszínen a Tamási melletti Miklósvári parker-
dőben a Szent Hubertus kápolna és erdei tó környékén a 2024. idényben elejtett gím és dámbikák trófeáinak szemléjét.

A részvénytársaság a 4 vadászterüle-
tén (Gyulaji vadászterület, Hőgyészi 
vadászterület, Kisszékelyi vadászte-
rület és a Bikács-Kistápéi vadászte-
rület) elejtett bőgésben 56 gímbika 
és 154 dámbika összesen 210 trófeá-
jából, 45 gím és 65 dám trófeát ál-
lítottak ki. A két vadfaj 110 trófeá-
jának megtekintésére nagyon sokan 
érkeztek Tolna vármegyéből és az 
ország minden tájáról, sőt külföldről 
is. Iskolások és óvodások is sokan lá-
togattak ki az eseményre. 
A Vadászkamara Kürtegyüttese gyö-
nyörű szólamaival kezdődött a trófea-
szemle, majd Gőbölös Péter, a Gyulaj 
Zrt. vezérigazgatója köszöntötte az 
egybegyűlteket. - Igazi ünnepnap ez a 
mai. Nekünk vadgazdálkodóknak ta-
lán a legnagyobb szakmai ünnepünk 

– kezdte beszédében. - Boldogság az 
számomra, hogy sok nem vadászt is 
látok itt, akik együtt ünneplik velünk 
azt, hogy mi a szakmai tevékenysége-
inkkel a természettel együtt tudunk 
élni. Miért tartunk trófeaszemléket? 
Miért érezzük ezt kiemelt program-
nak, hogy a szakmának, a vadászok-
nak, a természetkedvelő érdeklődők-
nek, a gyerekeknek bemutassuk az 
adott év bőgésben és barcogásban 
esett bikáinak a trófeáit? Sok-sok 
érvet fel tudnék sorolni, hogy miért 
fontos ez! Azonban az egyik legfon-
tosabb, és a civil társadalom számá-
ra a legmegnyugtatóbb választ eme-
lem ki: annak demonstrálása, hogy a 
vadállomány – aminek a fenntartása a 
feladatunk és vadász szakmai hivatá-
sunk alapja – szépen jelen van terüle-

teinken és fejlődik, sőt az állományai 
javulnak, mindezt az élőhellyel har-
móniában. 
Akik az elmúlt 15 évben a Gyu-
laj Zrt. trófeaszemléit követik, azok 
pontosan láthatják a tényadatokból 
és a felsorakozó trófeák megjelené-
séből, hogy a vad minőségében és az 
élőhellyel arányos mennyisége kivá-
lóan alakul. A vadászattal nem szim-
patizálók gyakori kérdése, hogy lesz 
majd jövőre is szép vadállomány a 
természetben? A trófeaszemlék év-
ről-évre egyértelműen bemutatják, 
hogy igen – mondta Gőbölös Péter. 
A vezérigazgató vadászterületen-
ként, Gyulaji-, Hőgyészi-, Kis-
székelyi- és a Bikács-Kistápéi va-
dászterületek vonatkozásában 
részletesen ismertette a 2024. év 
idényében az eddig elejtett trófeák 
statisztikai adatait is. 
A Gyulaj Zrt. négy vadászterületén 
a bőgésben elejtett 56 gímbika vo-
natkozásában az átlag trófeatömeg: 
7,70 kg volt. 
A két legnagyobb trófeatömegű 
gímbika: 13,60 kg (Bikács-Kistápéi 
vadászterület) és a 12,01 kg (Hő-
gyészi vadászterület).
Az eddig a barcogási idényben a 
Gyulaj Zrt. négy vadászterületéből 
háromban (Gyulaji-, Kisszékelyi- 
és Hőgyészi vadászterület) elejtett 
154 átlagos dámbika trófeatömege 
4,01 kg volt. A három legnagyobb 
trófeatömegű TOP 3 dámbika: 6,40 

kg, 6,35 kg és 6,00 kg (Kisszékelyi 
vadászterület).
Az ünnepség Prof. Dr. Kovács 
Levente, a Gyulaj Zrt. Felügye-
lőbizottsága elnökének, a Ma-
gyar Bankszövetség Főtitkárának 
a beszédével folytatódott, aki ki-
emelte: a vadász ezer trófea közül 
is ki tudja választani a saját talá-
latának az eredményét, mert nincs 
köztük kettő egyforma. Például a 
szarvasagancs esetén a forma ke-
csessége, összetettsége, szerkeze-
te, fennköltsége magával ragadja a 
látogatót. A vadászoknak minden 
trófeához külön szenvedélyes tör-
ténetük van, mely izgalmat, küz-
delmet, kitartást tartalmaz. Ezen 
izgalmas történetek mögött azon-
ban mindig a hosszú és kemény 

munka áll. A felelős vadgazdál-
kodás, a vadállatoknak az ideális 
élettér biztosítása, árvíz idején a 
vadállatok mentése, télen pedig az 
etetése, a minőség kiválasztása – 
ezek a vadászok és az erdészetek 
közös feladatai. Majd az ünnepi 
beszédeket dr. Horváth Kálmán 
főispán zárta a Tolna Vármegyei 
Kormányhivatal képviseletében, 
aki a beszédében kiemelte a Gyu-
laj Zrt. erdészeti és vadászati ága-
zatban betöltött példaértékű sze-
repét, valamint a tudományosan 
megalapozott vadgazdálkodás je-
lentőségét. A Gyulaj Zrt. a termé-
szettel összhangban és érdekében 
működő vármegyei tevékenységét 
példaként állította a megjelentek 
számára.

Nem csak vadászok érkeztek megtekinteni a trófeákat

110 trófea sorakozott a tó partján


